

总第 260 期
2018 3

2018 年 6 月 10 日出版

西亚非洲 (双月刊)
WEST ASIA AND AFRICA

全国中文 核心期刊

主 编 杨 光
副 主 编 张宏明
常务副主编 安春英

编辑委员会

王林聪 刘中民
刘鸿武 李伟建
李安山 李绍先
李智彪 李新烽
安春英 杨 光
余建华 肖 究
张倩红 张宏明
周 烈 洪永红
姚大学 姚桂梅
贺文萍 徐 新
唐志超 黄民兴
舒运国

[俄罗斯] 瓦西列夫

编辑部主任 安春英
副 主 任 詹世明
执行编辑 冯基华

目 录

· 热点透视 ·

- 3 “一带一路”背景下中阿投资争议的解决途径
朱伟东

· 主题讨论 ·

中东非洲社会变迁中的宗教因素

- 23 从“效忠与拒绝”理论探析当代伊斯兰
极端主义产生的根源 李维建
- 50 从宗教传统到现实政治：当代伊拉克著名
什叶派宗教领袖的思想流变 王宇洁 黄麟
- 69 尼日利亚农牧民冲突：超越民族宗教
因素的解读 李文刚

· 研究论坛 ·

- 94 外部干预与索马里 - 埃塞俄比亚边界争端
关培凤
- 113 埃及粮食安全：困境与归因 张 帅
- 140 非洲孔子学院的语言文化传播效果研究
杨 薇 翟风杰 郭 红 苏 娟

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences

Add: 3 Zhang Zizhong Lu, Beijing 100007, China

E – mail: waaa@cass.org.cn

Website: <http://www.xyfzqk.org/>

C · O · N · T · E · N · T · S

IN FOCUS

- [3] Some Considerations on the Investment Dispute Settlement Between Chinese Investors and the Arab Countries in the “B&R” Initiative Context
Zhu Weidong

SPECIAL ISSUE

Religious Factors in Social Changes in the Middle East and Africa

- [23] Analyses on the Roots of Contemporary Islamic Extremism from Case Study of Al – walaWal – bara
Li Weijian
- [50] From Religious Tradition to Realpolitik: An Analysis of Shi’ a Religious Leaders in Contemporary Iraq
Wang Yujie & Huang Lin
- [69] Explaining Farmers – Herders Conflicts in Nigeria: Beyond the Ethnic – Religious Dimension
Li Wengang

ACADEMIC FORUM

- [94] The External Intervention and the Somali – Ethiopian Boundary Dispute
Guan Peifeng
- [113] Food Security of Egypt: Dilemmas and Attributions
Zhang Shuai
- [140] Effect of the Chinese Language and Cultural Communication in Africa’s Confucius Institutes
Yang Wei, Zhai Fengjie, Guo Hong & Su Juan